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Abstract (en)
[origin: WO9218056A1] The abdominal cavity expander for use in endoscopy comprises a rod (12) at the distal end (14) of which at least one
pivoting unit (16) is fixed in such a way that its position can be varied from flush alignment with the rod (initial position) to being essentially
perpendicular to it (second position). It is further proposed that the pivoting unit and the rod together should form a cylinder corresponding to the
internal diameter of a trocar sheath; that the pivoting unit should be spring-loaded; that it should be possible to lock the sealing collar, which forms
a ring around the rod, in place; that the expander should have a pivoting unit at each extremity; and that it should have an axial channel (36) for the
introduction of a pneumoperitoneum.

Abstract (fr)
L'expanseur de la cavité abdominale prévu pour l'endoscopie se compose d'une tige (12), dont l'extrémité distale (14) comporte au moins un
élément pivotant (16) articulé entre une première position en alignement précis avec la tige et une seconde position orientée sensiblement
transversalement à la tige. En outre, il est proposé que l'élément pivotant forme avec la tige, un cylindre correspondant au diamètre intérieur d'une
gaine de trocart que l'élément pivotant soit maintenu dans une position par un ressort; qu'une plaque étanche en forme d'anneau (22) entourant la
tige puisse y être fixée; que l'expanseur dispose à ses deux extrémités longitudinales d'un élément pivotant et qu'il comporte un canal axial (36)
pour adapter un pneumopéritonie.
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